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Plats KS-salen/Hållbarheten, Stadshuset 

Sammanträdestid 2024-03-06, kl. 13:30-16:10

Närvarande

Ledamöter Ulrika Bertilsson, KS, ordförande, Falkenbergs kommun
Maria Larsson, KFT, Falkenbergs kommun §§ 1-5

 Lars Fagerström, SN, Falkenbergs kommun §§ 6-17
Gun Engström, vice ordförande, Fibromyalgi- och reumatikerföreningen
Per Andersson, SRF Varberg-Falkenberg
Urban Karlsson, Handikappidrott Falkenberg
Karin Östergren, NHR Varberg - Falkenberg 

Tjänstepersoner Nicklas Olsson, dokumentcontroller §§ 5-17
Lina Österhult, kommunsekreterare
Anna Danielsson, fastighets- och projektchef § 5
Nina Lindén, projektledare § 6
Anneli Bylander, landskapsarkitekt § 6
Andreas Mellstedt, byggprojektledare § 7
Maria Sjödahl, förvaltningschef §§ 7-8

Paragrafer §§ 1-17

Justering Ordföranden och Karin Östergren

Digitala underskrifter Ordförande Ulrika Bertilsson
Justerare Karin Östergren

Protokollet justerat 2025-03-17
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§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 2 Val av justerare
 Till justerare väljs Karin Östergren.

§ 3 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

§ 4 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Rådet beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

§ 5 Information om rapporten och inventeringen av stadshuset

Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet

Under 2023 gjordes en inventering av tillgängligheten av stadshusets publika ytor. 
Anna Danielsson informerades om prioriteringen och planeringen av de åtgärder 
rapporten visar på behöver åtgärdas. Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen har tagit 
fram ett förslag på åtgärder och har äskat pengar för dessa för 2025. Åtgärderna är 
baserade på HIN 3 (Boverkets föreskrifter och allmänna råd (2011:13) om avhjälpande 
av enkelt avhjälpta hinder till och i lokaler dit allmänheten har tillträde och på allmänna 
platser) för befintliga byggnader. 

Förslag till åtgärder:

o HWC vid KF-salen
o Hiss vid Rörbeckska
o Säker plats / evakueringsknappar / tillgängliga utrymningsvägar
o Dörrautomatik / armbågskontakter

Under 2025 kommer åtgärderna planeras, årsskiftet 2025/2026 handlas leverantörer upp 
och åtgärderna utförs under 2026.

Rapporten visar även på mycket enkelt avhjälpta hinder som redan åtgärdats, till 
exempel:

- Möblering framför till exempel hissar. 
o Redan åtgärdat men behöver bevakas kontinuerlig för att möblerna inte ska 

flyttas tillbaka. 
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- Dålig märkning vid konstutställning i Kuben.
o En instruktion tas fram till de som ställer ut i Kuben. 

KFRR informerar om att de vid framtagandet av rapporten erbjöd sig att delta i 
inventeringen av stadshuset men att de nekades. KFRR önskar även att de fått vara med 
vid prioriteringen av åtgärderna. Även Maria Larsson kommenterar att inventeringen 
utförts utan tillvaratagande av synpunkter från de som faktiskt har funktionshindren. 

Anna Danielsson föreslår att kultur-, fritids- och teknikförvaltningen kommer tillbaka 
till rådet inför att de föreslagna åtgärderna planeras.

§ 6 Information om Stråket Ätran

Beslut
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet

Nina Lindén och Annelie Bylander informerar om att projektet började med en gåva på 
30 miljoner och att det är uppdelat i fem olika delar utmed Ätran. Arbetet ska vara klart 
utbyggt den 1 april 2027 och därefter etableringsarbeten fram till 2030.

Gåvohandling styr var projektet ska bestå av bland annat:
 Promenaden bli lättare att nå samt och ta sig fram på. De ska anläggas för ökad 

framkomlighet med rullator och rullstol. 
 Promenaderna får inte asfalteras enligt gåvogivarens krav.
 Promenaderna ska få mer sociala ytor.
 Belysning ska passa in i kultur- och naturmiljö.

Just nu pågår en förstudie fram till juni 2025 med bland annat nulägesinventering, 
dialog och enkäter, utredningar med mera. En enkät om synpunkter från allmänheten 
har just avslutas med över 400 svarande. Efter förstudien går projektet in i 
projekteringsfasen.

Projektgruppen tittar på nuläget och hur platsen använd idag. Gruppen har kommit fram 
till att vinterhållning och tillåtelse att cykla på vissa sträckor kommer bestå som det ser 
ut idag.

Fokus framåt kommer vara att öka framkomlighet och tillgänglighet på promenaden 
samt till och från promenaderna. Vilken typ av underlag, hur framkomlighet och hur 
belysning ska se ut är för tidigt att säga men ska utredas. Det ska utredas om det behövs 
fler sittplatser och vilken typ. Man ser också över växtligheten med färgsättning bland 
annat. KFRR informerar att lukt är en viktig del av upplevelsen och KFT noterar detta.

Frågor från KFRR som har ställts inför mötet och besvaras av Nina Lindén:
 Kommer promenaderna vara tillgängliga både för gång- och cykeltrafikanter?

Svar: Det kommer vara detsamma som idag men att det kommer vara mer tillgängligt 
för alla.

 Underlag? Sidolutning på underlaget?
Svar: Nina frågar om KFRR har förslag på bra underlag? KFRR svarar att fast underlag 
är viktigt vid användning av manuell rullstol och att det är viktigt att ha tydliga kanter 
när man är synsvag. Maria Larsson kommenterar att en tydlig kant är bra för att 
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förhindra att man rullar utanför promenaden, speciellt vid sidolutning. Maria Larsson 
föreslår att KFT bokar in en promenad med KFRR för att få tydliga förslag på 
förbättringar. 

 Kommer det göras tydliga markeringar i form av ledstråk för synnedsatta?
Svar: Det kommer arbetas med naturliga synstråk, vilken typ är ännu inte klart.

 Hur kommer promenaderna skyltas?
Svar: Frågan har inte arbetats med ännu. Det har diskuterats att markera upp 
svårighetsgraden på promenaderna, ungefär som en skidpist. KFRR föreslår att det 
finns bra skyltning vid tågstationen som kan titta på som förslag.

 Hur presenterats tillgängligheten på kommunens hemsida?
Svar: Nina frågar KFRR var man letar efter en bra information? KFRR ger svaret gärna 
på kommunens webbplats med tydliga sökord som ger träff vid sökning.
Maria Larsson kommenterar att det vore bra om man kunde följa projektets gång på 
kommunens webbplats.

 Var planerar men nya anslutningar till promenaden och hur säkerställs det? 
Svar: Projektet har inte löst frågan ännu men tar med sig den vidare i projektet.

 Kommer det finnas ledstråk i anslutning till promenaderna?
Svar: Det kommer inte ingå i projektet.

 Vilken typ av sociala mötesplatser kommer finnas?
Svar: Främst sittplatser och bord för till exempel picknic. Önskemål från KFRR att 
mötesplatserna även är anpassade för rullstol.

KFT ber KFRR bidra med sina kunskaper för att nå målet med projektet:
 Erfarenheter om beläggningar som ger god framkomlighet och tillgänglighet?
 Vilka sträckor har idag god framkomlighet?
 Vilka sträckor uppfyller inte god framkomlighet idag?
 Vilka anslutningar fungerar idag?
 Vilka sträckor och anslutningar skulle KFRR önska förbättrad framkomlighet 

på som prio 1 och 2?
 Förslag på referensobjekt

Återkoppling kan ske direkt till projektledare Nina Lindén.

I kommunfullmäktiges beslut 2024-10-08 § 108 angående gåvan, förtydligas det att 
synpunkter ska inhämtas från KPR, KFR och gymnasieskolans elevråd.

§ 7 Information om nya Tröingeskolan 

Beslut
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

I höst börjar cirka 1000 elever på den nybyggda F-9 skolan i Tröingedal. Andreas 
Mellstedt informerar om byggnationen som gör att två befintliga skolbyggnader 
kommer ske. Starten för projektet var 2020 och överlämning sker i april 2025.

Projektets fokus har varit en skola för alla med fokus på elever med olika behov samt 
en tillgänglig skola utifrån elevers och personals behov.
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Information om hur planlösningen ser ut. Man har byggt ”en skola i skolan” där varje 
hemvist har en egen eleventré och det går inte att komma in till andra hemvister. Barn 
med särskilda behov får en egen entré och hemvist. 
Det har arbetats mycket med lärmiljöerna, bland annat ljudsystem så alla hör bra, samt 
skärmar i stället för projektorer som kan skapa störande brus. Portabla hörselsystem 
finns att tillgå vid behov.

Fråga från KFRR hur man arbetat med belysningen i klassrummen. Det har arbetats för 
att belysningen ska vara bra både neråt och uppåt.

Varje hemvist har en torgyta, där det finns sittytor med trappsteg i gradänger där man 
både elever kan vistas på raster och där klasser kan samlas vid behov. Det finns även 
mindre krypin för att få en avskild plats.

I matsalar har man tänkt på att skapa mindre matsalar i den stora matsalen för att få en 
lugnare plats. Det finns även en mindre matsal med hörslinga.

För elever som behöver ett mindre sammanhang, så kallad Särskild undervisning/flex, 
finns det en egen entré och möjligheter att slussas ut mot större verksamheter. 

I de större gemensamma utrymmena finns ett stortorg som fungerar som samlingsplats 
med en stor gradäng med en hörslinga. 

Idrottshallen har duschar med bås och dörr för ökad trygghet.
Alla omklädningsrum har RWC. Det finns även enskilda omklädningsrum samt 
anpassade omklädningsrum med möjlighet till brits och hiss. Idrottshallen har en 
hörslinga.

Utemiljön är ca 30 000 kvm och har tillgänglig lekutrustning och tillgängliga stråk med 
fallskydd.

Sammanfattning av arbetet med tillgänglighetsfrågor i projektet där man har arbetat 
med en tillgänglighetsakunnig. Tredje part har granskat tillgänglighetsfrågor och 
utlåtanden som gjorts. Man har tagit lärdom från brister i projekt Argus och fört in i det 
här projektet.

Fråga från KFRR om det kommer finnas en portabel hörslinga i biblioteket?

Vid behov kan detta ordnas från Region Halland som hjälpmedel. 

§ 8 Information från Maria Sjödahl, KFT

Beslut
Rådet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Maria Sjödahl informerar och svarar på frågor från KFRR som har skickats till henne 
före mötet.
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 Önskemål om att inga tillgänglighetskonsulter används som inte är 
utbildade/certifierade. 

Maria Sjödahl håller med om det och att KFT alltid använder certifierade sakkunniga 
tillgänglighet i ny- och ombyggnadsprojekt.
KFRR kommenterar att det vore en bra att ta referenser på konsulter inför kommande 
uppdrag.

 Kommer det göras en inventering av gång- och cykelvägar och möjligheten att 
göra GIS-markering på platser med behov av åtgärd? 

KFRR vill kunna markera ut enkla avhjälpta hinder på GIS karta. Maria Sjödahl 
informera att man kan använda förvaltningens system för felanmälan, Infracontrol, för 
att markera ut på karta.

Diskussion om enkelt avhjälpta hinder. KFRR eftersöker en lista på enkelt avhjälpta 
hinder, om den tagits fram av KFT som KFRR vill utgå ifrån. Maria Sjödahl ska 
undersöka om listan finns på förvaltningen. Om en lista finns så utgår KFRR från den, 
om inte så ska rådet komma in med egna förslag på enkelt avhjälpta hinder.

 KFRR har önskemål att en av badplattformarna blir tillgänglighetsanpassad och 
önskar vara delaktig i planeringen av badplattformen. 

Det är en fråga om investering som behöver lyftas med politiken. Fråga från KFRR 
om pengarna kan användas från andra projekt som inte är blivit genomförda? Även det 
behöver beslutas politiskt. Maria Larsson kommenterar att hon bevakar frågan och den 
jobbas med i KFTN. 

 Frågor om krav på att återställa gatumiljö efter arbeten som exempelvis 
underhåll och nybyggnation?

Alla entreprenader har riktlinjer med krav att följa. Riktlinjerna har setts över och i 
nuläget finns inget att förstärka i riktlinjen. Maria Sjödahl ber KFRR att anmäla när 
och om det förkommer problem vid byggnation direkt till KFT i tidigare nämnt system 
för felanmälan.

KFRR önskar att det skulle finnas på GIS kartan att kunna markera och anmäla direkt 
när man är ute och upptäcker felaktigheter. Det lyfts att det finns en mobilapp till 
smarta telefoner som kan användas. Länk till nerladdning ska skickas med vid utskick 
av protokollet. Diskussion om att det är otydligt vart felanmälan finns på kommunens 
hemsida. Maria Sjödahl tar med problemet till förvaltningen som ser över det.

Lars Fagerström kommenterar att det borde tydligt annonseras ut att framkomligheten 
är tillfälligt begränsad på plats, gärna genom kommunens webbplats.

 KFRR vill ha återkoppling på sina inskickade bilder och synpunkter om Argus 
utemiljö.

KFT har tittat på utformningen tillsammans med certifierade sakkunniga tillgänglighet 
och konstaterat att utformningen följer det regelverk som finns.
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KFRR kommenterar att kontrasterande färg är inte tillräckligt tydlig vid trappavsatsen, 
att rampen delar sig på mitten och det är risk att köra över kanten med rullstol eller 
rullator.
Maria Larsson kommenterar att vid snö är det inte enkelt att se var rampen eller kanten 
till trappen börjar.
Maria Sjödahl tar med sig fråga till förvaltningen igen och ser över det ytterligare.

 Ska det göras en ny tillgänglighetsinvetering och kan KFRR involveras?

Diskussion om behovet av att göra en ny tillgänglighetsinventering. 

Rådet ska prova att felanmälan i systemet som tidigare lyfts för att se om fel blir 
åtgärdade. Frågan lyfts igen till hösten. 

§ 9 Frågor och önskemål från KFRR

Beslut
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

a) Felaktig vokabulär på kommunens webbplats. 
a. Det har observerats av KFRR att på kommunens webbplats så 

förekommer det termer som handikapp och rörelsehinder. Dessa 
föreslås ersättas med funktionsnedsättning och rörelsenedsättning. 
Rådet beslutar att informationen ska skickas till 
kommunikationsavdelningen med önskemål att det rättas till.

§ 10 Information från Regionala funktionshinderrådet, RFR

Ärendet utgår.

§ 11 Rapport från kommunstyrelsen

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet
Ordföranden rapporterade från kommunstyrelsen. Många planbesked men inga större 
nyheter. Det har varit en del nya motioner i fullmäktige.
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§ 12 Rapport från socialnämnden

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Lars Fagerström rapporterade från socialnämnden. Det har bland annat förts dialog med 
restauranger och krögare i stan kring tillståndsärenden. Parkeringar har diskuterats, 
bland annat om parkeringstiden i centrum är för kort eller för lång.

§ 13 Rapport från kultur-, fritids- och tekniknämnden

Ärendet utgår.

§ 14 Remisser att behandla 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
a) Revidering av riktlinje – utformning av förskolor Falkenbergs kommun

b. KFRR har lämnat ett förslag på yttrande på remissen från kultur-, 
fritids-, teknikförvaltningen inför mötet. Rådet beslutar att sända över 
yttrandet till handläggare för det samlade remissvaret från 
kommunstyrelseförvaltningen.

b) Riktlinje för färdtjänst och riksfärdtjänst – Region Halland
a. Svar på remissen kan lämnas fram till 1 juni. 

Kommunstyrelseförvaltningen sammanställer sedan ett remissvar till 
Region Halland.

c) Granskningsremiss, Tegeltaket 1 m.fl
a. Svarstid fram till 2 april.

§ 15 Ärendelista

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Genomgång, uppdatering samt avslut av ärenden på ärendelistan.

 § 16 Inbjudan av gäster till kommande möten  
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Beslut 
Rådet beslutar 

1. Notera till protokollet att det finns önskemål om gäster.

Sammanfattning av ärendet
Till KFR möte i maj kommer HR-avdelningen informera om revidering av 
tillgänglighetspolicyn. 

Per Svensson och Sandra Johannson bjuds in att delta på hela mötet.

§ 17 Övriga frågor

- Förslag på datum för studiebesök på Tröingeskolan. Rådet har fått förslag på datum 
i april från KFT. Det beslutas att be om förslag om nya förslag i maj.
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